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استان فارس
کازرون

خواهر شهید، تصاویر شهدای 
کازرون را نقاشی کرد

نقاشی  آثار  مسرور،  شهید  طلبه  خواهر  مسرور  فاطمه 
خود از شهدای کازرون را در یک نمایشگاه این شهر 

رونمایی کرد.
وی در حاشیه رونمایی از این نمایشگاه به خبرنگار ایرنا 
گفت: هدف از این حرکت فرهنگی زنده نگه داشتن یاد 
و خاطره شهدا به ویژه شهدای طلبه بوده است و همچنین 
ایجاد زمینه یک حرکت فرهنگی بین جوانان برای ارج 

نهادن به مقام والای شهدای گران قدر است.
تا  کشید  طول  سال  یک  کرد:  بیان  شهید  خواهر  این 
به تنهایی تصاویر بیش از ۸۰ تن از شهدای طلبه و دیگر 
شهدای دفاع مقدس و شهدای مدافع حرم را نقاشی کنم.

شهید  شهادت  روز  چهلمین  با  همزمان  تصاویر  این 
حجت الاسلام خرسند امام جمعه کازرون در نمایشگاهی 

رونمایی شد.
فاطمه مسرور اعلام کرد: تصمیم دارم در آینده نزدیک 
شهرستان  شهدای  از  شده  نقاشی  تصویر   ۵۰۰ از  بیش 
به  تهران  در  و  کنم  آماده  را  فارس  استان  و  کازرون 

نمایش بگذارم.
این نمایشگاه به مدت یک هفته صبح ها و بعدازظهر در 
سالن پرنیان اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی کازرون برای 

بازدید همگان دایر است.
دیدار جمعی از اعضای شورای 

فرماندهی تیپ تکاور امام 
سجاد)ع( با رئیس دادگستری 

شهرستان کازرون

و  عمومی  روابط  از  نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
تبلیغات تیپ تکاور امام سجاد)ع( به مناسبت ایام دهه 
کرامت و گرامیداشت هفته قوه قضائیه، نشست صمیمی 
با حضور جمعی  با رئیس دادگستری کازرون  و دیدار 
امام سجاد)ع(  از اعضای شورای فرماندهی تیپ تکاور 

انجام شد.

فسا
دانشگاه پزشکی فسا و دانشگاه 
»پواتیه« فرانسه تفاهم نامه امضا 

کردند
و  فارس  استان  توابع  از  فسا  پزشکی  علوم  دانشگاه 
تفاهم نامه همکاری های مشترک  فرانسه  پواتیه  دانشگاه 

علمی، آموزشی و پژوهشی امضا کردند.
علوم  دانشگاه  تفاهم نامه،  این  امضای  با  به این ترتیب 
پزشکی فسا همکار علمی رسمی دانشگاه پواتیه فرانسه 

شد.
زمینه های همکاری موردنظر دو دانشگاه بررسی عوامل 
بیماری های  و  غیرواگیر  مختلف  بیماری های  خطر 
با تمرکز بر روش های مدرن علمی و  اعصاب و روان 

آزمایشگاهی عنوان شده است.
پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس  خالقی  علی اصغر  دکتر 
فسا به خبرنگار ایرنا گفت: دانشگاه پواتیه یکی از چند 
دانشگاه های  از  و  فرانسه  تحقیقاتی کشور  اصلی  مرکز 
پرافتخار اروپاست و پس از بررسی کارنامه رو به رشد 
با  نیز  و  فسا  پزشکی  علوم  دانشگاه  علمی  و  پژوهشی 
توجه به مطالعات مگاپروژه کوهورت )مقایسه گروهی( 
بالغین و جوانان، در رشته های پزشکی و پیراپزشکی با 

دانشگاه علوم پزشکی فسا همکاری خواهد کرد.
به گفته وی دانشگاه علوم پزشکی فسا بر اساس آمایش 
و  علمی  برنامه ریزی  خود،  مأموریت های  و  سرزمینی 

و  واگیر  غیر  بیماری های  حوزه  در  ویژه ای  پژوهشی 
اضطراب  و  اعتیاد  شامل  روان  و  اعصاب  بیماری های 

ترسیم کرده است.
دکتر مجتبی فرجام معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه 
علوم پزشکی فسا هم گفت: بر اساس این تفاهم نامه دو 
و  تخصصی  و  تکمیلی  دانشجویان  آموزش  در  دانشگاه 
نیز فرصت های مطالعاتی پژوهشی، تبادل استاد و دانشجو 
برای پیشبرد اهداف مشترک علمی و آموزشی همکاری 

خواهند کرد.
و  امضا   پواتیه   دانشگاه  را   تفاهم نامه  این    ۹۸ ۲۷ خرداد  
ارسال  کرد  که  طرف   فسا   دانشگاه  علوم  پزشکی   برای  

ایرانی   یازدهم  تیرماه  ۹۸   آن  را  امضا کرد. 
شیراز  شرقی  جنوب  کیلومتری   ۱۳۰ در  فسا  شهرستان 

است.

نیریز
 همایش پیاده روی بانوان 

در نی ریزی برگزار شد

پیاده روی  همایش  مقدسی:  علیرضا  خبری/  سرویس 
مطهر  قبور  تا  امام سجاد )ع(  از مسجد  نی ریزی  بانوان 

شهدای گمنام )تپه نور الشهدا( برگزار شد.
باسعادت  ولادت  و  کرامت  دهه  فرارسیدن  با  همزمان 
حضرت فاطمه معصومه )س( و گرامیداشت روز دختر 
جوان،  دختران  ویژه  فاطمی  بزرگ  پیاده روی  همایش 
جمعی  خادم یاران،  حضور،  با  نی ریز  بانوان  و  نوجوان 
اداره  رئیس  مختاری  شهردار،  فرغت  ورزشکاران،  از 
ورزش و جوانان، میرغیاثی مسئول ورزش های همگانی 
و خانم زردشت دبیر هیئت همگانی و حضور فعال بانوان 

نی ریزی برگزار شد.
این  برگزاری  از  هدف  همگانی،  هیئت  دبیر  زردشت 
مراسم را عرض ارادت به حضرت فاطمه معصومه )س( 
گفت:  و  کرد  عنوان  دختر  شامخ  مقام  گرامیداشت  و 
بیش از صد نفر از بانوان در این مراسم شرکت داشتند.

استان هرمزگان

بندرعباس
 رشد ۴۰ درصدی

 سطح زیرکشت میگوی پرورشی 
در هرمزگان

 
به عنوان  هرمزگان  پرورشی  میگوی  کشت  زیر  سطح 
در  آبزیان  پرورش  و  تولید  درزمینه  اول کشور  استان 

حال حاضر ۴۰ درصد رشد دارد.
گفت:  هرمزگان  شیلات  آبزی پروری  معاون 
 ۹۷ اسفندماه  از  که  میگو  پرورش  مزارع  ذخیره سازی 
آغازشده بود همچنان ادامه دارد و پیش بینی می شود در 
 سال زراعی ۹۸، تولید میگوی پرورشی به ۳۰ هزار تن 

برسد.
عبدالرسول دریایی در گفت وگو با ایرنا افزود: بیش از ۲ 
هزار و ۸۳۰ هکتار از زمین های پرورش میگو در قالب 
۱۵ سایت و ۲۳۹ مزرعه به زیر کشت رفته که نسبت به 

مدت مشابه سال گذشته ۴۲ درصد افزایش داشته است.
تکثیر  مرکز   ۱۷ کرد:  خاطرنشان  مسئول  مقام  این 
 ۴۰۰ و  هزار  یک  که  است  فعال  استان  در  میگو 
تعداد  این  از  و  کرده اند  تولید  میگو  بچه  میلیون 
و  سیستان  گلستان،  استان های  به  میلیون   ۳۲۰
شده  ارسال  بوشهر  و  خوزستان  )چابهار(،   بلوچستان 

است.
معاون آبزی پروری شیلات هرمزگان تصریح کرد: این 
میزان تولید بچه میگو، نسبت به مدت مشابه سال ۹۷، ۱۰ 

درصد رشد داشته است.
با توجه به شرایط آب  دریایی اظهار داشت: هرمزگان 
و هوایی، قابلیت پرورش میگو دو دوره در سال را دارد 
به طوری که امسال حدود یک هزار و ۳۱۰ هکتار سطح 

مفید مزارع جدید اضافه خواهد شد.

استان بوشهر

بوشهر
توسعه گردشگری دریایی اولویت 
شهرداری های ساحلی استان 

بوشهر است

گردشگری  طرح های  از  دولت  حمایت های  به  توجه  با 
به عنوان زمینه ساز اشتغال پایدار به ویژه در مناطق ساحلی 
استان بوشهر با ۱۴ شهر بندری یکی از اولویت ها در این 

مناطق را توسعه گردشگری دریایی تعیین کرده است.
همچنین با توجه به مشکل دفع بهداشتی پسماند در شهرها 
همجوار  مناطق  به ویژه  و  بوشهر  استان  روستاهای  و 
به  ملزم  استان  این  و شهرداران  دهیاران  همه  خلیج فارس 
فراهم  و  زمینه  این  در  جامع  طرح های  مطالعات  تکمیل 

کردن شرایط لازم برای اجرای این طرح ها شده اند.
دراین ارتباط به گفته مدیرکل دفتر امور شهری استانداری 
و  هزار  هفت  استان  این  شهرداری  امسال  بودجه  بوشهر 
۸۳۰ میلیارد ریال در نظر گرفته شده است که نسبت به 
اعتبار سال گذشته این شهرداری ها ۳۳ درصد رشد داشته 

است.
حمید بردستانی در جمع شهرداران و مسئولان شهرستان 
دشتی اظهار داشت: ۷۰ درصد رقم بودجه شهرداری های 
تاکنون  که  است  ارزش افزوده  محل  از  بوشهر  استان 
چهار هزار و ۴۸۰ میلیارد ریال آن به حساب شهرداری ها 

واریزشده است.
امسال شهرداری ها کسب  برنامه  مهمترین  از  افزود:  وی 
مزیت های  و  ظرفیت های  از  استفاده  و  پایدار  درآمد 
درآمد  درزمینه  باید  شهرداران  که  است  استان  شهرهای 
مناسبی  برنامه ریزی  شهرها  در  سرمایه گذاری  و  پایدار 

داشته باشند.
بوشهر  استان  مزیت های  از  یکی  کرد:  اضافه  بردستانی 
 ۱۴ که  است  منحصربه فرد  و  زیبا  بسیار  ساحل  داشتن 
این  و  شده اند  واقع  دریا  ساحل  در  استان  این  شهرداری 
ایجاد  و  گردشگری  توسعه  برای  خوبی  بسیار  ظرفیت 
فضای کسب وکار و اشتغال جوانان و کسب درآمد پایدار 

برای شهرداری ها فراهم کرده است.
وی به اجرای مطالعات طرح جامع پسماند در سطح شهرها 
و روستاهای استان بوشهر اشاره کرد و ادامه داد: یکی از 
و  تکمیل  به  استان کمک  دهیاران  و  شهرداران  اولویت 
اجرای طرح مطالعات پسماند در همه نقاط استان بوشهر 
باید  دهیاران  و  همه شهرداران  و  اجراست  در دست  که 
درزمینه اجرای طرح جامع پسماند همکاری و جدیت لازم 

را بکار گیرند.
طرح  گفت:  دشتی  شهرستان  مرکز  خورموج  شهردار 
مطالعات فاز ۲ بوستان مفتون شهر خورموج در زمینی به 
مساحت ۴۲ هکتار در دست اجراست که به زودی عملیاتی 

خواهد شد.
احمد شخیانی افزود: با اجرای این طرح مساحت بوستان 
به  افزایش خواهد یافت و  به ۶۷ هکتار  مفتون خورموج 
یکی از بزرگترین بوستان های استان بوشهر تبدیل می شود 
توسعه  و  شهروندان  فراغت  اوقات  کردن  پر  باعث  که 

گردشگری شهر خورموج خواهد شد.
شهرستان دشتی با ۸۶ هزار نفر جمیعت در ۸۰ کیلومتری 

جنوب بوشهر واقع است.

استان کهگیلویه و بویراحمد

سردار خرمدل:
ضعف مدیریت داریم

چرا باید ۱۲۶۰ میلیارد تومان به کهگیلویه و 
بویراحمد خسارت وارد شود؟

ما اگر  بویراحمد گفت:  فرمانده سپاه فتح کهگیلویه و 
در هنگام سیل اخیر درست مدیریت می کردیم این همه 
خسارات را مشاهده نمی کردیم، چرا باید 1260 میلیارد 
وارد  خسارت  بویراحمد  و  کهگیلویه  استان  به  تومان 

شود؟
سمینار  زاگرس  امید  تحلیلی  خبری  پایگاه  گزارش  به 
آموزشی یک روزه بحران استان کهگیلویه و بویراحمد 
با حضور سردار حمید خرمدل فرمانده سپاه فتح استان، 
فرمانداران شهرستان، جمعی از مدیران کل و کارکنان 
ادارات در سالن شهید ایزدپناه دانشگاه فرهنگیان یاسوج 

برگزار شد.
بویراحمد  و  کهگیلویه  استان  بحران  آموزشی  سمینار 
دانشگاهی  جهاد  و  استانداری  بحران  مدیریت  تلاش  با 
استان در سالن شهید ایزدپناه دانشگاه فرهنگیان یاسوج 
قائم کاظمی  این سمینار سید محمد  برگزار شد که در 

بویراحمد  و  کهگیلویه  دانشگاهی  جهاد  رئیس  ضمن خیرمقدم به مدعوین، اظهار کرد: امروزه مدیریت بیدک 
بحران یک علم است که آموزش جزء ضروریات آن 
است و سازمان جهاد دانشگاهی در برگزاری دوره های 

آموزشی یک برند است.
دانشگاهی  جهاد  تصریح کرد:  ادامه  در  بیدک  کاظمی 
در حوزه پژوهش و اجرای طرح های پژوهشی کارهای 
ثمرات  و  گرفته  دوش  بر  کشور  سطح  در  را  بزرگ 
خوبی هم برای کشورمان در پی داشته است که امیدوارم 
این سمینار که با حضور اساتید برجسته برگزار می شود 

نیز مثمر ثمر واقع شود.
بحران کهگیلویه  مدیرکل  تبار  ادامه وحید محمدی  در 
و بویراحمد به سخنرانی پرداخت و در ابتدا با قدردانی 
و  کهگیلویه  فتح  سپاه  فرمانده  خرمدل  حمید  سردار  از 
کرد:  اظهار  استان،  فتح   ۴۸ تیپ  فرمانده  و  بویراحمد 
سردار جوان سپاه فتح کهگیلویه و بویراحمد همواره در 
بحران ها و حوادث مختلف پیش قدم بوده اند و امروز هم 
در همین جلسه اولین نفری بودند که وارد سالن جلسه 

شدند که بنده به نوبه خودم از ایشان تشکر می کنم.
وی در ادامه با قدردانی از فرمانداران، بخشداران، دهیاران 
و شهرداران و سایر دستگاه های خدماتی و اجرایی، بیان 
کرد: ستاد بحران کهگیلویه و بویراحمد با دست خالی به 
مقابله با حوادث ازجمله آتش سوزی ها می رود. بنده یک 
محیط بان،  شرمنده  اکنون  و  ندارم  عمرانی  اعتبار  ریال 
شرمنده  و  مردم  شرمنده  طبیعی،  منابع  مأموران  شرمنده 
هنگام حوادث  در  را  ما  همه عزیزانی هستم که دست 

می گیرند.
محمدی تبار در ادامه افزود: سرم در مقابل همه عزیزان 
است.  پایین  هستند،  پیش قدم  آتش سوزی  هنگام  که 
جذب  برای  می کنیم  تلاش  چه  هر  که  کنم  چه کار 
خسارت  برآورد   ۷۷۲۵ نمی بریم.  به جایی  راه  اعتبارات 
بانک های  به  مورد   ۲۰ صرفاً  استان،  سطح  در  معیشتی 
استان ابلاغ شد و چندین بار مکاتبه شد و بیش از یک 
می گوید  کشور  وزارت  و  هستم  موضوع  درگیر  ماه 
ثبت  برای  مکانیزمی  مطلقاً  سامانه  این  و  سجاد  سامانه 
ندارد و اصل فرد عشایر که در کوه  خسارت معیشتی 
زندگی می کند، چطوری و چگونه می تواند خسارت خود 
را پیگیری کند؛ و پیگیری کردم که خسارت معیشت 
کجا باید ثبت شود که گویا می گویند باید بنیاد مسکن 
ثبت کنند و بنیاد مسکن هم می گویند سامانه ما به سامانه 
محترم  معاون  و  محترم  استاندار  و  نیست؛  وصل  سجاد 
عمرانی و بنده به شدت پیگیری رفع این موضوع هستیم.

هستم  بحران  مدیرکل  سال  یک  گفت:  محمدی تبار 
تاکنون یک ریال اعتبار عمرانی برای بحران تخصیص 
و  پیگیری  داریم  دست خالی  با  ما  و  است؛  نشده  داده 

تلاش می کنیم.
بیان  ادامه  در  بویراحمد  و  کهگیلویه  بحران  مدیرکل 
کرد: مقوله آموزش برای حفاظت از منابع طبیعی بسیار 
حائز اهمیت است و اگر ما آموزش های لازم را دریافت 
حوادث  در  که  جبران ناپذیری  خسارت های  می کردیم 

اخیر به وجود آمد، شاید به این شکل نبود.
محمدی تبار در پاسخ به سؤالات سردار خرمدل گفت: 
بانک اطلاعات ماشین آلات و تجهیزات تمام دستگاه ها 
بحران  اما هنگام  تهیه کردم  اولی که آمدم،  از روز  را 
ماشین خراب  می گوید  اداره  می زنیم، یک  زنگ  وقتی 
و  ندارد  لاستیک  ماشین  می کند  بیان  اداره  یک  است، 

یک نفر هم می گوید ماشین در مأموریت است.
گفت:  سپاه  فرمانده  سخنان  تأیید  در  محمدی تبار 
مهمترین  از  واحد  فرماندهی  و  عمومی  افکار  مدیریت 
اصول مدیریت بحران است  و ما بارها این موضوع را 
تذکر دادیم و به مدیران شهرستانی، مسئولان استانی و... 
متذکر شدیم که بدون هماهنگی مصاحبه نکنند و در هر 
شهرستان مدیر فرماندهی عملیات بحران فقط فرماندار و 

یا مدیرکل بحران است.
همچنین سردار حمید خرمدل فرمانده سپاه فتح کهگیلویه 
و بویراحمد در این جلسه با قدردانی از مدیرکل بحران 
با  ما  مردم  بین  زیادی  تفاوت  کرد:  اظهار  استانداری، 
مردم سایر کشورهای دیگر دارد، مردم کشور ما هنگام 
حوادث بیشترین مشارکت ها را دارند و پای کار هستند 
برای اینکه بار گرفتاری ها را بر دوش هم وطنان خودشان 

بردارند، از جان و مالشان می گذارند.
سردار خرمدل در ادامه به موضوع آتش سوزی ها گریزی 
کهگیلویه  استان  معضلات  از  یکی  می گوید:  و  می زند 
و بویراحمد، مسئله آتش سوزی است که دارد تیشه به 
ریشه منابع طبیعی ما می زند و باید دراین باره چاره اندیشی 

کرد.
به  نباید  بحران  مدیریت  برای  اینکه  بابیان  وی 
نشست وبرخاست ها اکتفا کرد، گفت: اواخر سال زلزله 
را در استان داشتیم و اوایل سال ۹۸ نیز مسئله سیل اتفاق 
افتاد که باید از دو وقایع درس عبرت گرفت، باید مسئله 

سیل اخیر درس عبرتی شود برای ما.
به  ادامه  در  بویراحمد  و  کهگیلویه  فتح  سپاه  فرمانده 
آسیب شناسی مدیریت بحران در این استان پرداخت و 
توانمندی های  از  اطلاع  دستگاه ها  متأسفانه  کرد:  اظهار 
همدیگر ندارند و این یک ایراد است و باید لیست کامل 
امکانات و تجهیزات هر نهاد و دستگاه مشخص باشد و 
در اختیار ستاد بحران قرار بگیرد که در هنگام بحران 

لازم نباشد که برای فلان تجهیزات التماس شود.
وی تصریح کرد: بانک اطلاعاتی از امکانات موجود در 

استان کهگیلویه و بویراحمد وجود داشته باشد.
هنگام  در  رسانه  حوزه  در  اینکه  بابیان  خرمدل  سردار 
اخیر  نداریم، گفت: در سیل  فرهنگی  پیوست  بحران ها 

رفته  بود که یک روستا کامل زیرآب  بود و حواشی و ناآرامی فکری زیادی ایجاد کرد و وقتی تیتری زده شده 
زدی،  تیتری  همچنین  چرا  که  می شود  سؤال  طرف  از 
می گوید؛ می خواهم حساسیت را بالا ببریم و حواس ها را 

به این طرف جمع کنیم.
افکار  مدیریت  نبود.  درستی  کار  این  داد:  ادامه  وی 
هنگام  باید  است.  بحران  مدیریت  از  بخشی  عمومی 
حوادث آرامش جامعه برقرار شود و نباید با انتشار اخبار 
فضای جامعه را ملتهب کنیم. یا در قضیه زلزله آن قدر 
سوءاستفاده  فضا  آن  از  برخی  بود که  شده  زیاد  شایعه 
گزاف  باقیمت های  را  مسافرتی  چادرهای  و  می کردند 

می فروختند.
فرمانده سپاه فتح کهگیلویه و بویراحمد گفت: یک خبر 
و یک حرف بی حساب وکتاب زدن خودش بحران ایجاد 
باید مشخص  بحران ها  هنگام  در  لذا سخنگوی  می کند. 
نباید  هرکسی  و  بزند  حرف  نباید  هرکسی  و  باشد؛ 

گزارش بدهد.
تجهیز کنیم  را  مکان مشخص  باید یک  داد:  ادامه  وی 
از  و  دهیم  اسکان  آنجا  را  مردم  بحران  هنگام  در  که 
رها  نیز  مکان  کدام  در  مردم  اسکان  برای  سردرگمی 

شویم.
هنگام  در  واحد  فرماندهی  یک  نداشتن  خرمدل  سردار 
را  باشد  داشته  اختیار  در  را  اطلاعات  کلیه  که  بحران 
از دیگر معضلات مدیریت بحران دانست و گفت: در 
حوزه آموزش تقریباً هیچ کاری انجام نداده ایم، ما اگر در 
هنگام سیل درست مدیریت می کردیم این همه خسارات 
را مشاهده نمی کردیم، چرا باید ۱۲۶۰ میلیارد تومان به 

استان کهگیلویه و بویراحمد خسارت وارد شود.
وی امکانات استان کهگیلویه و بویراحمد را در هنگام 
و  قوت  نقاط  گفت:  و  کرد  عنوان  ناچیز  بسیار  بحران 
ضعف استان کهگیلویه و بویراحمد در مدیریت بحران 
سیل و زلزله اخیر شناسایی شود تا آینده اگر خدای نکرده 

اتفاقی صورت گرفت به خوبی آن را مدیریت کنیم.
فرمانده سپاه فتح کهگیلویه و بویراحمد در پایان بابیان 
اینکه محمدی تبار ازجمله مدیران پرتلاش و فعال است 
که در همه بحران ها حضور فعال و مؤثری دارد و من 
ما  گفت:  می کنم،  تشکر  ایشان  روحیه  و  زحمات  از 
مجموعه سپاه در کنار شماها هستیم، وظیفه ما خدمت به 

شما است و می توانید روی مجموعه ما حساب بازکنید.

استان خوزستان

اهواز
کار ساماندهی جبهه شمالی پل 

بند گرگر شوشتر آغاز شد

مدیر پایگاه سازه های آبی شوشتر گفت: کار ساماندهی 
این  جهانی  ثبت  آثار  از  گرگر  بند  پل  شمالی  جبهه 
از منابع داخلی پایگاه آغاز و قرار  استفاده  با  شهرستان 

است در مدت سه ماه به پایان برسد.
ایرنا  با خبرنگار  ارسطوزاده در گفت وگو  محمد حسین 
محوطه  شمالی  قسمت  در  گرگر  بند  پل  کرد:  بیان 
آبشارهای شوشتر قرار دارد و سه تونل به نام های بلیتی، 

شهر و سه کوره دارد.
وی افزود: این تونل ها از بالادست آب را به پایین دست 
در محوطه  را  بی نظیر  آبشارهای  آنها  منتقل و خروجی 

آسیاب ها خلق کرده است.
مدیر پایگاه سازه های آبی شوشتر ادامه داد: با توجه به 
اهمیت موضوع به ویژه در سیلاب های اخیر، ساماندهی و 
تثبیت جداره ها در این قسمت بیش ازپیش احساس شد تا 
علاوه بر حفاظت از این اثر تاریخی محوطه آن تبدیل به 

مکانی برای حضور گردشگران شود.
شوشتر با بیش از ۱۰۰ بنای آبی تاریخی متعلق به دوران 
شاهکارهای  و  است  ایران  کهن  شهرهای  از  مختلف 
مهندسی آب در این شهرستان، شوشتر را به عنوان موزه 

مهندسی آب ایران تبدیل کرده است.
به هم پیوسته  مجموعه ای  شوشتر  تاریخی  آبی  سازه های 
از پل ها، بندها، آسیاب ها، آبشارها، کانال ها و تونل های 
یکدیگر  با  ارتباط  در  که  هستند  آب  هدایت  عظیم 
برای  تا ساسانیان  کار می کنند و در دوران هخامنشیان 
سفرنامه  در  شده اند؛  ساخته  آب  از  بیشتر  بهره گیری 
این  از  فرانسوی  نامدار  باستان شناس  دیولافوآ  ژان 
از  پیش  صنعتی  مجموعه  بزرگ ترین  به عنوان  محوطه 
انقلاب صنعتی یادشده است. آثار باستانی این سازه های 
به صورت  شوشتر«  تاریخی  آبی  »نظام  عنوان  با  آبی، 
میراث  فهرست  در  ایران  اثر  دهمین  به عنوان  یکجا 
علاوه  رسیدند.  ثبت  به   ۱۳۱۵ شماره  با  یونسکو  جهانی 
ثبت  یونسکو  آثار  فهرست  در  که  آبی  برسازه های 
از  تاریخی  سند   ۱۳ و  ملی  ثبت  اثر   ۳۵۰ حدود  شده، 
شده  ثبت  کشور  فرهنگی  میراث  فهرست  در   شوشتر 

است.

نماینده مردم فارس در مجلس خبرگان رهبری طی نامه ای خطاب به تکاور مدیرکل راه و شهرسازی استان فارس خواستار رسیدگی فوری و 
جدی جاده میان شهر ارسنجان به توابع این شهرستان و مسیر منتهی به خرامه شد. آیت الله کلانتری افزوده است: بنا بر اطلاعات واصله و نیز 
شکایات مردمی درخصوص این جاده، همواره شاهد تصادفات پرخطر و کشته و مصدوم شدن تعداد قابل توجهی از مردم عزیز منطقه هستیم 
که به گفته شاهدان محلی  علت اصلی این فجایع، نامطلوب و ناامن بودن این جاده است. نماینده مردم فارس در مجلس خبرگان رهبری خطاب 
به مدیرکل راه و شهرسازی فارس تصریح کرد: انتظار می رود جهت جلوگیری از این وقایع ناگوار و حفظ جان مردم، دستور رسیدگی سریع 
و قاطع فرمایید. گفتنی است جاده مواصلاتی شهر ارسنجان به توابع این شهرستان که راه اصلی دسترسی به  روستاهای اطراف است به دلیل 

استاندارد نبودن و طولانی شدن زمان اجرای پروژه تعریض جاده باعث بروز تصادفات متعدد منجر به جرح و فوت شده است.

آیت الله کلانتری خواستار شد؛
رسیدگی فوری به وضعیت جاده ارسنجان- خرامه


